
Referat fra GENERALFORSAMLING:

Store Rørbæk Vandværk a.m.b.a., CVR 36208252.

Tirsdag den 15. marts 2022 kl. 1900 i ”RyƩerskolen”.

Fremmødte i alt 17 – heraf 3 bestyrelsesmedlemmer. 

Dagsorden: 

1. Valg af dirigent.  Lasse Sukstorf foreslået – valgt.

2. Godkendelse af lovlig indvarsling. Dirigenten konstaterede lovlig indvarsling ved den omdelte 
indkaldelse.

3. Beretning:

Formanden Steen Kolding (SK) aflagde beretning for året i 2021. 
Vandværket har i 2021 udpumpet 31.840 m3 vand – (mod 32.597 m3 i 2020). 
Der er leveret 28.370 m3 vand (30.335 m3 i 2020) – hvilket betyder et spild på 3.470 m3 : 10,9 % 
(7% i 2020).
Da der er 0% (nul) spild via lækager, opstår spildet grundet gamle slidte målere og defekte   
kommunikaƟonsmoduler. SK opfordrede brugerne Ɵl at holde øje med forbruget og tjekke at 
aflæsningen er korrekt.

Vedrørende forsyningen har der været 3 uprovokerede stop i løbet af 2021, hvoraf 1 lukkede 
vandværket. Årsagerne var hhv. en defekt Cisco router og en direkte strømaĩrydelse. 

I 2021 blev der etableret SMS-service, så Vandværket hurƟgt og effekƟvt kan give nødvendige 
meddelelser Ɵl brugerne. Der er en generel bred Ɵlslutning. 

Der har været problemer med kommunikaƟonsmodulerne på Morbærvænget og på Bygaden. 
Nogle nye husstands- og områdemålere testes i øjeblikket med henblik på indkøb og udskiŌning. 

I det forgangne år er der udskiŌet 2 afspærrevenƟler – 13 anboringer – 11 stophaner – 1 
målerbrønd, samt en forgrening. 

Der er forberedelser på nye forbrugere hhv. på Morbærvænget (”børnehavegrunden”), samt i 
Snostrup.

Der arbejdes fortsat med ansøgning Ɵl Grundvandsafdelingen i Frederikssund kommune, om 
Ɵlladelse Ɵl nanofiltrering af vandet. Nanofiltrering kan forhåbentligt nedsæƩe indholdet af en stor 
del af de skadelige stoffer, der findes i vores vand – samt nedsæƩe kalkindholdet. 
I øjeblikket diskuteres AnƟscalantens (fosforsyre) indvirkning på naturen, samt mulighederne for at 
lede rense-/spulevand ud via allerede fungerende afløb Ɵl Skenkelsø. 
SK redegjorde for udledning af rensevand – sammenlignet med regnvands-beregninger. Disse 
beregninger viste at Vandværket i givet fald kun kommer Ɵl at Ɵlføre meget små mængder i forhold
Ɵl ganske normale nedbør. 
Det er forhåbningen, at Vandværket kan Ɵldeles en Ɵlladelse, der løber i 10 år. 



RegulaƟvet for Vandværket blev endelig godkendt af kommunen – som gældende fra den 1. 
december 2021.

TakstregulaƟvet er endvidere godkendt af kommunen.

 

Dirigenten gav hereŌer generalforsamlingen mulighed for spørgsmål Ɵl beretningen:

- Lasse foreslog at Vandværket ved eks. Skybrud kunne undlade udledningen Ɵl 
overfladebassinet ved Skenkelsø. 

- SK oplyste supplerende, at der er undersøgelser i gang i øjeblikket – mhp. Muligheden 
for at sælge rensevandet Ɵl landbruget – (idet det er ganske ufarligt for miljøet). 

- SK redegjorde endvidere for Ɵdsforløbet – eŌer en evt. Ɵlladelse fra kommunen – testes 
i 20 dages intervaller. 

- SK bekræŌede at der Ɵl stadighed kommer nye stoffer, som vandet skal analyseres for. 

Beretningen blev hereŌer taget Ɵl eŌerretning/godkendt med applaus. 

4. Regnskab  :

Revideret/underskrevet regnskab Ɵl rådighed for forsamlingen.

SK redegjorde for de største poster – udgiŌerne Ɵl indkøb af vand fra Novafos  -  og udgiŌerne Ɵl 
renovering af anboringer. 

Regnskabet godkendt.

 

5. Budget/Takstblad  :

SK redegjorde for hævelse af bidrag pr. måler fra rk. 120 Ɵl kr. 150 pr. år. Endvidere hævelse af m3-
prisen med kr. 0,40 (7,32 – 7,72) – grundet sƟgende el-priser. 

Endvidere en nødvendig budgeƩering af kr. 80.000 Ɵl indkøb af vand fra Novafos. 

SK redegjorde på spørgsmålet om ”salg af data”, hvilket er de forbrugsdata som Vandværket 
leveret Ɵl Novafos (udledningsmængder).

SK bekræŌede at der ikke skulle særlig Ɵlladelse Ɵl en eventuel hævelse af bidragene – men at det 
kan reguleres via de halvårlige opkrævninger, når/hvis bestyrelsen besluƩer det. 

Budget og takstblad godkendt. 

6. Indkomne forslag  :

Ingen forslag modtaget. 



7. FastsæƩelse af afgiŌer samt evt. honorar Ɵl bestyrelsen  .

Honoraret Ɵl bestyrelsesmedlemmer forslås forhøjet med kr. 100 Ɵl 3.950 pr. år. 

Honorar godkendt.

8. Valg Ɵl bestyrelsen  .
Steen Kolding på valg i lige år – Modtager genvalg som bestyrelsesmedlem for 2 år.

9. Valg af suppleant Ɵl bestyrelsen  .
Andreas Hanefeldt valgt som suppleant for 1 år. 

10. Valg af 2 kriƟske ”Bilagskontrollører”  .
Tove Smidt – genvalgt. 
Lasse Sukstorf – genvalgt.  

11. Valg af suppleant for bilagskontrollørerne  .
Knud Larsen – genvalgt. 

12. Eventuelt  .

SK svarede på forslag fra generalforsamlingen om opsætning af solpaneler på taget af vandværket. 
Vandværket skal som udgangspunkt producere vand – og må umiddelbart ikke foretage sådanne 
installaƟoner.

SK oplyste at Knud Larsen er Vandværkets webmaster. 

Dirigenten takkede Generalforsamlingen for god ro og orden  og den afsluƩedes med afsluƩedes med 
kaffe, ost og kringle, samt øl og vand. 

Referent Svend Thorsen.


